
Protokół Nr 17/2012 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 23 listopada 2012 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) zgody na zbycie przez Burmistrza niezabudowanych nieruchomości gruntowych,  
b) programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013, 
c)  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

d) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
e) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 
f) górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
g) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard, 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów, 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej, 
j) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
k) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości, 
l) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
            Posiedzenie o godz. 14.05  „otworzył i prowadził” M. Danowski Przewodniczący  
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych.  
 Komisja przyjęła porządek i protokół z poprzedniego posiedzenia głosując: za - 4 
(jednogłośnie). 
  
Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) zgody na zbycie przez Burmistrza niezabudowanych nieruchomości  
gruntowych  
 Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zgody na 
zbycie przez Burmistrza niezabudowanych nieruchomości gruntowych, głosując: za- 3, 
przeciw- 0, wstrzymało się - 1. 
 
 b) programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz 
z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na rok 2013 
 
 Radny A. Milczarek pytał czy przedstawiony program w stosunku do roku 
poprzedniego zmienił się. 
 M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu odpowiedziała, że program nie 
zmienił się.  



 Przyjęty jest wieloletni program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i roczny program jest 
powtórzeniem zapisów programu wieloletniego. 
   Radny J. Harłacz zgłosił uwagę aby na stronie Miasta umieścić informację 
o stowarzyszeniu „Inspektorat Towarzystwo Ochrony Zwierząt Animals”. 
 Radny powiedział, że Miasto Białogard jako jedyne z gmin ma prawidłowo zawartą  
formę porozumienia ze stowarzyszeniem. 
 Przewodniczący Komisji M. Danowski zaproponował, aby w Rozdziale 5. „Formy 
współpracy” popisać, organizowanie przez Miasto spotkań informacyjnych w zakresie pisania 
projektów i pozyskiwania środków z funduszy unijnych. 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że taką formę można byłoby podpisać ale niezależnie 
od tego czy to jest zapisane w programie takie spotkania informacyjne i szkolenia dla 
organizacji pozarządowych będą się odbywać. 
 Najbliższe szkolenie dla organizacji pozarządowych zaplanowane jest na 7 grudnia 
2012 r.  
 W programie oprócz form zapisane są przede wszystkim te obszary, które Miasto 
będzie dotować i współfinansować.  
  
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie programu 
współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013, głosując: za-4 (jednogłośnie). 

 
 
 c)  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
  
 Burmistrz poinformował, że na Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska zgłoszono 
poprawkę aby w § 6 ust. 5 projektu uchwały minimalna częstotliwość odbioru odpadów 
komunalnych selektywnie zebranych z nieruchomości wynosiła 
1) tworzywa sztuczne – nie rzadziej niż raz w miesiącu, 
2) surowce wtórne – nie rzadziej niż raz w miesiącu. 
 Radny J. Harłacz powiedział, że zapis „nie rzadziej niż raz w miesiącu” rozumie w ten 
sposób, że jeżeli właściciel zadzwoni do firmy wywozowej to firma wywozowa zabierze 
śmieci. 
   Radny odniósł się do umieszczenia na terenie posesji czterech pojemników. 
Zdaniem radnego nie każdego będzie stać na zakup czterech pojemników. 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest możliwość ustawienia na posesji jednego 
pojemnika i czterech worków.  
 Przewodniczący Komisji pytał o częstotliwość odbioru żużlu i popiołu. 
 Burmistrz odpowiedział, że przepis dotyczący tego typu odpadów został uregulowany 
w uchwale w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Białogard. 
 W projekcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Białogardu jest zapis, że w przypadku wystąpienia konieczności dodatkowego 
odbioru – poza harmonogramem - odpadów zebranych przez właściciela nieruchomości 
zamieszkałej, w celu zapewnienia utrzymania właściwego stanu sanitarnego i porządkowego 
na nieruchomości, uprawniony przedsiębiorca dokonuje odbioru odpadów od właściciela tej 
nieruchomości w terminach z nim uzgodnionych przez właściciela nieruchomości. 
 Przewodniczący Komisji pytał jakie będą stawki opłat dla prywatnych 
przedsiębiorców. 
 Burmistrz odpowiedział, że opłata za odpady komunalne od instytucji i firm 
pozostanie na dotychczasowym poziomie.  
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 Radny J. Harłacz pytał o obiekty przy wspólnotach, których działki są po obrysie 
budynku i nie ma możliwości postawienia pojemników. 
  Burmistrz odpowiedział, że Miasto będzie użyczać grunty po uzgodnieniu ze 
wspólnotą i zarządzający wspólnotą musza zwrócić się z wnioskiem do Miasta o użyczenie 
gruntu. 
  Burmistrz poinformował, że po deklaracjach mieszkańców w sprawie selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych zarządcy wspólnot muszą stworzyć mieszkańcom warunki 
umożliwiające selektywną zbiórkę odpadów.  
  
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, głosując: za- 3, przeciw - 0,wstrzymało się - 1. 
 
 d) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 Projekt uchwały przedstawił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 Radny J. Harłacz powiedział, że jeżeli dzisiaj spółdzielnie, wspólnoty płacą do 9 
złotych za wywóz śmieci nieposelekcjonowanych, to nie możemy mieć stawki za odpady 
selekcjonowane wyższej niż 9 złotych.  
 Zdaniem Radnego powinniśmy pokazać mieszkańcom że warto segregować śmieci, 
bo wtedy cena jest niższa. 
 Radny powiedział, że zgadza się za stawką 8 zł, 9 zł za śmieci segregowane ale 
należy zwiększyć stawkę opłaty za śmieci niesegrgregowane. 
 
Od godziny 14.40 w posiedzeniu komisji uczestniczył radny G. Rudzik. 
  
 Radny J. Harłacz powiedział, że ustalenie mniejszej stawki za śmieci segregowane 
spowoduje to że będziemy karać już na samym wstępie wszystkich tych, którzy segregują 
śmieci. 
 Nie możemy karać wszystkich tych, którzy w dobrej wierze, z właściwą świadomością 
ochrony środowiska właściwie postępują. 
 Zdaniem radnego J. Harłacza przepisy ustawy spowodują że większa liczba 
mieszkańców będzie płacić za śmieci i je segregować.  
 Burmistrz powiedział, że zastanawia się na tym dlaczego Prezes BSM krytykuje ten 
system a nie myśli pozytywnie jak zapanować nad tym.  
 Zdaniem Burmistrza firma, która będzie wywozić śmieci, będzie co dwa tygodnie, co 
tydzień odbierać duże pojemniki posegregowanych śmieci. 
 Jeżeli coś trafi się, że jest nie tak i jeżeli da się to usunąć i zadbać o to na miejscu to 
nie ma problemu. Firma przyjeżdża zabiera i wszyscy płaca stawkę 11,50 zł. 
 Kiedy przyjedzie za tydzień i będzie źle i nie da się tego usunąć na miejscu to firma 
zabiera tą partię śmieci odnotowując, że ta partia śmieci nie jest posegregowana.   
  Zdaniem Burmistrza powinien być tworzony dodatkowy fundusz na taką okoliczność.  
 Jeżeli mieszkańcy w deklaracjach wyrażą zgodę na segregowanie śmieci to Prezes 
BSM nie będzie mógł zmienić decyzji mieszkańców. 
 Jeżeli po roku za zebraniu z mieszkańcami Prezes BSM powie, że mimo deklaracji 
mieszkańców ilość partii śmieci nie było posegregowanych, to należy dopłacić do tych partii 
śmieci nieposegregowanych.   
 Wszystko to jest kwestą zbudowania systemu przez wszystkich tych, którzy będą 
zarządzać w wspólnotach, czy w spółdzielniach. 
 Radny A. Milczarek powiedział, że mieszkańcy osiedla przy ulicy Zwycięstwa płacą 
obecnie 5,40 zł za śmieci zmieszane i poniosą z tego tytułu największą podwyżkę tylko za to 
że zabezpieczyli pojemniki na śmieci płacąc tylko za siebie. 
 Zdaniem radnego A. Milczarka stawki jakie Burmistrz zaproponował jest to minimum 
jakie można zaproponować wszystkim mieszkańcom miasta.  

 3



 Zdaniem Radnego K. Skoczyka może być też tak, że firma wywozowa będzie 
wiedziała, kto z właścicieli jakie stawki zadeklarował. Kiedy firma przyjedzie po odbiór 
odpadów i stwierdzi że śmieci nie są posegregowane to zadzwoni do właściciela aby 
posegregował śmieci bo inaczej nie zostaną one zabrane. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji pytał o koszty administracyjne. 
 Burmistrz Białogardu wyjaśnił, żeby obniżyć stawkę opłaty za odpady do kwoty 11,50 
zł należało wyeliminować koszty administracyjne oraz koszty punktu selektywnej zbiórki 
odpadów. 
 Burmistrz powiedział, że o faktycznych kosztach gospodarki odpadami komunalnymi 
będzie można powiedzieć po półrocznym, czy rocznym okresie funkcjonowania. 
 Radny J. Harłacz pytał, czy w przypadku kiedy Burmistrz uzna że kwoty uzyskiwane 
z obsługi całego systemu są pobierane od mieszkańców w kwocie wyższej niż należna czy 
zmieniona zostanie uchwała w sprawie stawek opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
 Burmistrz potwierdził, że uchwała zostanie zmieniona, ponieważ pieniądze nie mogą 
być wydane na nic innego. 
 Radny J. Harłacz złożył wniosek formalny aby stawka za śmieci segregowane 
wynosiła 9 zł natomiast śmieci stawka za śmieci zmieszane, niesegregowane 19 zł. 
 Komisja przegłosowała wniosek Radnego: za -2, przeciw -3. Wniosek został 
odrzucony. 
 Radny A. Milczarek powiedział, że dobrze że jest tylko jedne wniosek radnego  
ponieważ każdy z radnych miały swój wniosek i pocieszającym jest fakt, że za pół roku 
będzie można tą opłatę zweryfikować. Będą dokładne wyliczenia kosztów.   
 Radny G. Rudzik powiedział, że trudniej będzie jeżeli okaże się że tą opłatę trzeba 
będzie podwyższyć.   
  
 Komisja rozpatrzyła i  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stawek 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, głosując: za- 3, przeciw -2, 
wstrzymało się -0. 
 
 e) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 
 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
głosując: za- 4 , przeciw -0 ,wstrzymało się - 0. 
 
 f) górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
 Projekt uchwały przedstawiła M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu. 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie górnej  
stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, głosując: za- 5(jednogłośnie). 
 
 g) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard 
  
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard, głosując: za-5 
(jednogłośnie). 
 
  h) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów 
 
 Radny A. Milczrek pytał ile mamy zgłoszonych psów przez mieszkańców miasta i jaka 
to jest kwota. Zdaniem radnego nie mamy danych za cały rok. 
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 Pani Burmistrz poinformowała, że Miasto wystąpiło z prośbą do mieszkańców 
o dokonywanie opłat od posiadanych psów.  
 Do końca listopada Miasto będzie dysponowało danymi liczbowymi. 
 Radny A. Milczarek powiedział, że nie jest zwolennikiem podniesienia opłaty jeżeli nie 
ma danych za cały rok.  
 Radny J. Harłacz powiedział, że jest za podniesieniem opłaty za psa ale należałoby 
w mieście prowadzić obowiązkowe czipowanie psów bo wtedy do schroniska trafiałoby mniej 
psów.  
   
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie opłaty od posiadania psów, głosując: za- 3, przeciw -1,wstrzymało się -1 . 
 
 i) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej 
 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie opłaty targowej, głosując: za- 5 (jednogłośnie). 
 
 j) wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości 
stawek podatku od środków transportowych, głosując: za- 5 (jednogłośnie). 
 
 k) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości 
 Projekt uchwały przedstawiła M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu. 
 Radny J. Harłacz pytał o ile z tytułu podniesienia podatku wzrośnie budżet Miasta. 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że będzie to wpływ o około 3.000.000 złotych. 
 Radny P. Szyszlak powiedział, że wpływ ze sklepów „Biedronka” będzie większy tylko 
o około 100.000 złotych.  
 Zdaniem radnego J. Harłacza podatek można podnieść o poziom inflacji.  
 Komisja rozpatrzyła i negatywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie podatku od nieruchomości, głosując: za- 0, przeciw-2, wstrzymało się - 3. 
 
 l) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 
 Projekt uchwały przedstawiła M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu. 
 Komisja rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie prowadzenia 
opłaty prolongacyjnej, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
Ad 3. Sprawy różne. 
  W sprawach różnych komisja nie zajęła stanowiska.  
 
Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu dyskusji o godzinie 15.30  M. Danowski Przewodniczący Komisji  
zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska                 

Przewodniczący Komisji  
                      

        Maciej Danowski 
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